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Kommunstyrelsen 

Fastighetsnära inhämtning av avfall 
Motion den 14 mars 2016 av Åsa Marnell och Per Chrisander (MP) 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige överlämnar förslaget om att erbjuda fastighetsnära insamling 
med flerfackskärl till alla småhusägare till Nacka vatten AB, som den 1 september 
tagit över ansvaret för den kommunala renhållningen. Kommunfullmäktige är 
positivt till att fastighetsägarna ska kunna ansluta sig frivilligt men ser att formerna 
för detta och de ekonomiska konsekvenserna bör utredas under 2017. Ett eventuellt 
införande torde kunna ske tidigast under 2018, i samband med ett nytt avtal för 
insamling av hushållsavfall implementeras.  

 
2. Kommunfullmäktige noterar att avfallstaxan redan idag är miljöstyrande och 

kommunfullmäktige utgår från att Nacka vatten AB kommer att hantera nya tjänster 
enligt samma modell. 

 
3. Ansvaret för förpackningsavfall och tidningar ingår inte i det kommunala 

insamlingsansvaret. Kommunfullmäktige noterar att regeringens utredning om 
kommunalt insamlingsansvar ännu inte lett fram till något lagförslag. 

 
4. Förslagen i motionen är med dessa noteringar färdigbehandlad. 

 

Sammanfattning 
Natur- och trafiknämnden har instämt i motionärernas intentioner att det ska vara enklare 
för hushållen att sortera sitt avfall genom fastighetsnära insamling av restavfall, matavfall, 
förpackningsavfall och tidningar samt eventuellt farligt avfall. Modellen för detta och hur 
den ökade kostnaden ska finansieras, behöver utredas vidare. Det är dock Nacka vatten AB 
som sedan den 1 september äger denna fråga. 
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Förslagen i motionen 
Genom att göra det enklare för hushållen att källsortera sitt avfall vill motionsförfattarna 
öka materialåtervinningen. Följande föreslås: 

- Fastighetsnära insamling med flerfackskärl erbjuds alla småhusägare genom frivillig 
anslutning. 

- Avfallstaxan differentieras så att det blir betydligt lägre för anslutna hushåll. 
- Detta erbjuds oavsett vad regeringens utredning om avfallsansvaret kommer fram 

till och föreslår. 

Natur- och trafiknämndens utredning och bedömning 
Natur- och trafiknämnden behandlade förslagen i motionen vid sitt sammanträde den 30 
augusti 2016,  § 150. Nämnden har instämt i motionärernas önskan att göra det enklare för 
hushållen att sortera sitt avfall. Hittills har inget beslut fattats, gällande utredningen om 
kommunalt insamlingsansvar för förpackningsavfall - och tidningar, som motionsförfattarna 
nämner i sin skrivelse. Senast frågan var uppe för diskussion var under en interpellation i 
riksdagen den 14 juni 2016 (2015/16:684 av Gunilla Nordgren (M)). Kommunen har 
således inte något insamlingsansvar för avfallet idag och därmed inte heller några kostnader 
för insamlingen1.  
 
Natur- och trafiknämnden har avvaktat ett resultat av utredningen och följt utvecklingen i 
landets kommuner. Nämnden ställer sig bakom inriktningen på förslagen i motionen, men 
anser att saken behöver utredas vidare, dels för att hitta en modell av fastighetsnära 
insamling som passar i Nacka, dels för att veta hur det påverkar avfallstaxan.  Enligt natur- 
och trafiknämnden behöver införandet göras i samband med en ny upphandling av 
insamlingsentreprenör. Nuvarande avtal gäller till och med mars 2018.  

Förslagens ekonomiska konsekvenser 
Att subventionera fastighetsnära insamling hos villahushållen kräver att andra tjänster höjs 
med motsvarande belopp, avräknat den intäkt som producentmaterialet kan generera. (se 
även fotnot 2 ovan). Hushåll som sorterar matavfall betalar redan idag en betydligt lägre 
avgift än de hushåll som inte sorterar. En omställning till föreslagen modell medför ett 
behov av att noggrant analysera taxekonstruktionen och finansieringen av de ingående 
tjänsterna.  

Konsekvenser för barn 
Ett fastighetsnära system för insamling av avfall är bra ur ett pedagogiskt syfte. Barnen får 
då tidigt lära sig att sortera avfallet och kan själva hjälpa sina föräldrar att sortera på plats.  
 

                                                 
1 Avfallsverket har dock finansierat nya detaljplaner för återvinningsstationer och arbetar löpande med 
kundsynpunkter, information med mera, i dialog med Förpacknings- och tidningsinsamlingen. 
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Stadsledningskontorets bedömning och förslag 
Stadsledningskontoret delar natur- och trafiknämndens bedömning i sak. Sedan den 1 
september har dock Nacka vatten AB tagit över det kommunala renhållningsansvaret. Hur 
avfallsinhämtningen ska gå till framöver är en fråga för bolaget. Stadsledningskontoret 
föreslår därför att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige överlämnar förslaget om att erbjuda fastighetsnära insamling 
med flerfackskärl till alla småhusägare till Nacka vatten AB, som den 1 september 
tagit över ansvaret för den kommunala renhållningen. Kommunfullmäktige är 
positivt till att fastighetsägarna ska kunna ansluta sig frivilligt men ser att formerna 
för detta och de ekonomiska konsekvenserna bör utredas under 2017. Ett eventuellt 
införande torde kunna tidigast under 2018, i samband med ett nytt avtal för 
insamling av hushållsavfall implementeras.  

2. Kommunfullmäktige noterar att avfallstaxan redan idag är miljöstyrande och 
kommunfullmäktige utgår från att Nacka vatten AB kommer att hantera nya tjänster 
enligt samma modell. 

3. Ansvaret för förpackningsavfall och tidningar ingår inte i det kommunala 
insamlingsansvaret. Kommunfullmäktige noterar att regeringens utredning om 
kommunalt insamlingsansvar ännu inte lett fram till något lagförslag.  

4. Förslagen i motionen är med dessa noteringar färdigbehandlad. 
 
 

Bilaga 
Motionen ”Erbjud fastighetsnära insamling (FNI) av avfall också i Nacka” 
 
 
 
 
 
Lena Dahlstedt   Dag Björklund 
Stadsdirektör    Natur- och trafikdirektör 
Stadsledningskontoret 
 


